
ZŠ a MŠ Kpt. Otakara Jaroše Louny,                                              
28. října 2173, příspěvková organizace 

 

Milí čtenáři,  
uplynulo 3. čtvrtletí, které bylo 
opět bohaté na zážitky. Přivítali 
jsme u nás další zajímavé hosty, 
některé třídy již vyrazily na 
školní výlety, deváťáci 
absolvovali přijímací zkoušky na 
střední školy, uklízeli jsme 
Louny a soutěžili. Žákům se 
dařilo ve sportu, literární tvorbě i 
vědomostních olympiádách. A 
protože si s námi aprílové počasí 
pěkně pohrálo, pohráli jsme si i my, a to přímo s českým jazykem. A ta “nej” zpráva na závěr 
úvodníku - MÁME MISTRA!  

Příjemné čtení přeje Mgr. Jana Švýcarová.  

        Ondřej Malina, 6.H 

KALENDÁŘ AKCÍ  
 

13. - 17. 5. 2024 ŠvP Český ráj - 3.H, 4.B, 4.H, 5.B, 6.H  
15. 5. 2024 Techmánie Plzeň - 8.A, 8.H  
16. 5. 2024 Majaland  - 3.B, 5.A  
22. 5. 2024 Mladý záchranář  
23. 5. 2024 Pasování na čtenáře - 1.H  
27. - 29. 5. 2024 Dopravní hřiště Most – 4.tř.  
31. 5. 2024 Finále Abaku, Praha  
3. - 7. 6. 2024 ŠvP - 3.B, 5.H, 6.A, 7.B a 7.H  
18. 6. 2024 Jump arena – 7.B  
19. 6. 2024 Olympijský běh  

Výprava na Poháru rozhlasu



  
 

Poznávali jsme život zvířecích kamarádů  
V rámci tématu Svět zvířat a rostlin jsme měli ve 
školce besedu o zvířatech. Viděli jsme velmi 
zajímavá zvířátka, například skunka, agamu, 
baziliška nebo fretku. Zpočátku jsme se trochu báli, 
ale nakonec jsme si zvířecí kamarády i pohladili. 
Dozvěděli jsme se spoustu zajímavostí o jejich životě 
a potravě. Těšíme se na další společná setkání s 
domácími mazlíčky.  

  

  

 

Navštívili jsme výstavu Krása v Galerii Benedikta 
Rejta. Děti se naučily rozeznávat grafiku.  

Na statku v Braňanech jsme mohli nakrmit 
zvířátka 

Na statku v Braňanech se nám moc líbilo. Děti 
viděly spoustu zvířat, která tam žijí, např. ovce, 
husy, králíky, kachny, oslíka a koně. Všechna 
zvířátka mohly děti s paní průvodkyní nakrmit a 
pohladit si je. Dále si prohlédly rybník s různě 
zbarvenými rybkami. Nakonec jsme se šli podívat 

na velkou louku, kde jsme viděli spoustu koní, které zde mají ustájené.  
Lenka Burianová  

 

Mateřská škola 



 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Naše první návštěva v knihovně, kde byly děti 
seznámeny s chodem knihovny a se zacházením s 
knihou. Poutavým vyprávěním paní knihovnice a 

zapůjčením knih získaly děti přehled. 

Prvňáčci si užili netradiční hodinu plavání 
V úterý 23. 4. se 1.H rozloučila s bazénem. 
Na poslední hodinu si děti přinesly stříkačky, 
balónky a jiné vodní hračky a pořádně si to 
užily. Již se těší na příští rok a doufají, že 
jejich plavecké dovednosti budou lepší.  

                Mgr. Zuzana Šedivá 

 
Žáci 2.A a 3.A si užili pestrý program v Království železnic   

 

V úterý 12. 4. 2024 se třídy 2.A a 3.A vydaly autobusem firmy Tymich 
do Prahy na Smíchov do muzea Království železnic.  
-Bylo krásné slunečné ráno a do tříd přicházely natěšené děti. Do 
Prahy jsme přijeli na daný čas, zakoupili jsme si vstupenky a každé 
třídy zvlášť se ujal předem domluvený průvodce. Odvedli nás do místa 
s občerstvením, kde si děti vybalily vlastní svačinky. Po 20 minutách 
jsme se odebrali do učeben k výukovému programu. Na závěr si děti 
mohly nainstalovat a naprogramovat svou, do skupin zapůjčenou 
vláčkovou soupravu. Dále následovala prohlídka celého areálu, který 
je rozdělen podle jednotlivých krajů ČR. Daný kraj se vyznačoval 
typickými jevy a stavbami. Děti mohly pomocí tlačítek ovládat pohyb 
dopravních prostředků, ale i třeba kácení stromu, rožnění čuníka nebo 

zásah první pomoci. Na závodní autodráze si děti vyzkoušely dálkové ovládání závodních 
autíček. Nechyběla ani zkušenost s řízením vlaku a trolejbusu ve skutečné velikosti. Na závěr 
si děti koupily upomínkové předměty nebo něco dobrého na zub. Všichni jsme se spokojeni 
vrátili do Loun, kde na děti čekali rodiče. My třídní paní učitelky musíme všechny děti 
pochválit za vzorné chování v muzeu i v autobusu. Těšíme se všichni na další výlet.   

                              Mgr. Irena Matoušková a Mgr. Eva Bendová  

1.stupeň 



 

Mladší žáci si změřili síly v plaveckých dovednostech 

Na naší škole se konal 10. 4. v pořadí třetí ročník plaveckých 
dovedností mezi třetími a čtvrtými ročníky. Všichni malí 
závodníci byli úžasní, bojovali ze všech sil. Ale jak víme, 
nemohou vyhrát všichni. 
Všem blahopřejeme!               Mgr. Zuzana Šedivá  

Letošní vítězové: 
Prsa chlapci  

1.Vítek Hasilík 
2. David Holeček 
3. Jonáš Krušina 

Prsa dívky  
1. Denisa Štrobachová 

2. Eliška Slavíková 
3. Jiřina Formánková 

Kraul chlapci 
1. Vítek Hasilík 
2. Jonáš Krušina 
3. David Holeček 

Kraul dívky 
1. Eliška Slavíková  

2. Denisa Štrobachová 
 3. Aneta Koblížková 

 

Jarmark přilákal spoustu návštěvníků   
První jarní odpoledne patřilo na naší škole Jarnímu 
jarmarku. Akci pořádal žákovský parlament a 
zapojily se téměř všechny třídy. Nádvoří školy se 
proměnilo během chvilky v krásné velikonoční 
tržiště. Prodávající děti se svého úkolu chopily na 
výbornou. Starší žáci nabízeli vlastnoručně upečené 
nebo vlastnoručně vyrobené produkty. Nálada byla 
výborná, počet návštěvníků nad očekávání vysoký 
a jarmark nezkazily ani rozmary počasí. Děti si v 
praxi vyzkoušely, proč je důležitá finanční gramotnost, a už nyní se těší se na další ročník. 
Poděkování patří nejen žákům, koordinátorům žákovského parlamentu a vyučujícím, ale také 

rodičům a všem, kteří akci podpořili.   
Mgr. Jana Švýcarová  

 

Školní akce 



 
 

 
Úspěšný sportovec nám přiblížil svět bojového umění  

Další zajímavou osobností, kterou jsme přivítali na naší 

škole, byl Karel Korenc, několikanásobný mistr světa, 

několikanásobný mistr Evropy a několikanásobný mistr 

Česka v čínském smíšeném bojovém umění WUSHU. 

 

Bylo to zajímavé a dobré téma. I když mě bojové sporty moc 
nezajímají, tak Karel Korec byl velmi sympatický a má fotku 
ve sportovní hale v Lounech, kam sám chodím trénovat. 
Vyhrál mnoho medailí a trofejí. Byl velmi dobrý a přeji mu 
moc štěstí.                                                Lukáš Zvonek, 7.A  

Karel Korenc nám zpočátku povídal o svých začátcích a 
krocích, které ho vedly k samotnému sportu. Pak se nám 
svěřoval, jak procestoval svět a kolik úspěchů za sebou má. 
Beseda byla o to zajímavější, že jsme si mohli něco 
vyzkoušet. Vysvětloval nám názvy každé “zbraně” a 

seznamoval nás s různými technikami, které ve sportu využívá. Jeho první soutěž se 
uskutečnila v roce 2013, při které i vyhrál, a tím začala jeho éra bojovníka umění Kung-fu. 
Velice děkujeme za příležitost poznat díky Karlovi tento sport.       

Michaela Sochaničová, 7.A  
 

Matematický klokan je 
mezinárodně koordinovaná 

matematická soutěž 
původem z Austrálie, která 
se v současnosti organizuje 
cca ve 110 zemích světa. 

22. března 2024 se 
uskutečnila soutěž i u nás 

ve škole. 

Školní akce 



                                                                                            
 

Slunečné počasí odstartovalo výuku venku  
Začátkem dubna jsme zažívali vlnu teplého a slunečného 
počasí, které přímo vybízelo k pobytu venku. Žáci 8.B se 
vydali do venkovní učebny 9. dubna na hodinu přírodopisu. 
Aby si zopakovali a procvičili téma trávicí soustavy, dostali 
za úkol rozluštit ve dvojicích šifru. Nebylo to lehké, ale 
nakonec se většina dopátrala správného výsledku. Zkusíte si 
to také? Dále pracovali žáci individuálně s pracovními listy. 
Informace si vyhledávali v učebnici i na výukovém plakátu 
zavěšeném na stromě.   

Mgr. Jana Elbelová  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Starší žáci si vyzkoušeli ozoboty  
Roboti dorazili i do hodin informatiky. Žáci 
osmých a devátých tříd byli mezi prvními, kdo 
si mohl vyzkoušet roboty OZOBOTY, kteří 
pracují na základě barevných pokynů. Svoji 
trasu si mohou žáci nakreslit fixami anebo ji 
sestavit z puzzlí a správně použít jednotlivé 
příkazy, které ozoboti zvládají. Jedná se o 
základní roboty, které budou využívány hlavně 
pro mladší žáky. A někteří si je v rámci 
kroužku již vyzkoušeli.  

Ing. Petra Trkovská  

Zprávy z výuky 
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Při výtvarné výchově jsme virtuálně zamířili do Francie  
V hodině výtvarné výchovy jsme se přes počítače podívali do francouzských muzeí. V Musée 
d´Orsay jsme viděli spoustu obrazů a soch. Poté jsme se podívali i z Eiffelovy věže na Paříž 
díky stránce Google arts and culture. Byl totiž zrovna Francouzský den.                       

                                                      Valerie Todtová, 6.H  
Osmáci si neuřízli ostudu, ale kus železa  
V dubnu navštívili žáci osmých tříd v rámci hodin pracovních činností dílny při OA a SOŠ 
gen. Fajtla v Lounech. Vyzkoušeli si práci s nejrůznějšími nástroji v zámečnické dílně a měli 
možnost prohlédnout si i další prostory sloužící k výuce učňů, například svářeckou dílnu, 
obráběcí dílnu či autodílnu.                                                                       Mgr. Jana Elbelová  

 
Se třídou jsme šli do dílen, abychom si vyzkoušeli, jak to 
na technické škole chodí. Rozdělili jsme se na poloviny a 
každá šla do jiné dílny. Mistr nám ukázal první polovinu 
práce. Začali jsme tím, že jsme si opilovali okraje kovové 
trubky, abychom si nezpůsobili nějaký úraz. Potom jsme 
naměřili správnou vzdálenost a začali jsme ruční pilkou 
řezat trubku. Když jsme ji rozřízli vejpůl, tak jsme okraje 
opět opilovali. Poté nám mistr na vrtačce ukázal, jak do 
trubky udělat díru. Svoje výrobky jsme si mohli odnést 
jako suvenýry. Nakonec nás ještě provedli školou.   
 

Eliška Šašková, 8.H 
 

Zprávy z výuky 



 

Ujetá kuchařka 6.B  
Vymýšleli jsme si šílené recepty. Který se vám 

nejvíce líbí?  
   
Matěj Černý – Milkshake s příchutí všech vod   
Štěpán Černý – Zvířecí potřeba  
Ladislav Grundza – Bláznivá vajíčka Bum bam  
Eliška Hrdličková – Toilet tubbies  
Lukáš Hubka – Ujeté sladké špagety  
Lukáš Izera  – Žirafí ucho  
Michaela Kabelková – Krupicové maso  
Adam Kalina – Okurkový guláš  
Kristýna Krakešová  – Smradlavé ponožky  
Jakub Králik  – Vývar z mokřin  
Markéta Krebsová – Mňam mňam koktejl  
Kristýna Kuchařová  – Koní pomazánka  
Vanesa Lenkviková – Párek v rohlíku s 
marmeládou  
Eliška Mašková – Holubí stejk  
Lukáš Pechánek  – Bara bara sushi  
Ema Pilařová – Kečupová bublanina  
Nela Uldrichová  – Ujeté smoothie  

 
 Recept na Olivera ze 6.H  
111 kg závislosti na hokeji  
100 g nešikovnosti  
300 g humoru 

20 g namyšlenosti  
20 g agresivnosti  
50 kg chytrosti  
30 g mimóznosti 

 

Postup: Do zkumavky přidáme 50 g chytrosti, 20 g 
namyšlenosti, 30 g mimóznosti. Promícháme a máme 
základ. Necháme ztuhnout, po hodině dále přidáme 20 g 
agresivnosti, 300 g humoru, 100 g nešikovnosti a jako 
třešničku na dortu 111 kg závislosti na hokeji.  

              
Olivera uvařil Honza Hlubík, 6.H 

Toto jídlo si musíte uvařit. Zde je recept:  
 Kečupová bomba  
Ingredience:  
500 ml jemného kečupu  
250 ml pálivého kečupu  
100 ml tatarky  
4 bílé jogurty  
1 kg kuřecí šunky  
50 g pepře  
 

Postup: 1. Vyndám mísu.  
               2. Naliji do ní 500 ml jemného kečupu.  
               3. Naliji 250 ml pálivého kečupu.  
               4. Přidám 50 g pepře.  
               5. Rozmixuji šunku.   
               6. Přidám ji do mísy.  

    7. Smíchám 100 ml tatarky a 4 bílé jogurty.  
               8. Vše pečlivě promíchám.  
               9. Nandám jídlo na talíř.  
              10. Vyndám lžíci.  
              11. Vše lžící sním.  

Dobrou chuť přeje Tereza Hladká, 6.H.  

Aprílová příloha – netradiční recepty 



 

 

Posvítili jsme si na Mezinárodní den mrkve 
 

Okradení paní Mrkvičkové a pana Mrkvičky  
Stalo se to na tržnici, když paní Mrkvičková kupovala mrkev 
pro své děti. Kdosi jí vytrhl kabelku z ruky. To však netušil, 
že pan Mrkvička je rychlý jako blesk a namakaný jako Pepek 
námořník. Pan Mrkvík se rozeběhl za zlodějem a kabelku mu 
vytrhl z ruky. Zloděj se svalil na zem, pan Mrkvík doběhl 
hrdinsky zpět a předal kabelku paní Mrkvíkové. Davy 
mrkviček mu tleskaly, vykřikovaly jeho jméno a 
oslavovaly.                                                                        N. S. 
 

Postěžovali jsme si na nepřející 
učitele  
Proč mě škola nenechá 
poslouchat písničky o hodinu?  
Bych měl focus na 105 %. Nedává 
mi ten zákaz smysl, ještě když mám 
problém s koncentrací. Každý den 
by byl lehčí, kdybychom mohli se 
sluchátky odpočívat aspoň mezi 
hodinami.                                   A. L.   
Proč nemůžeme o přestávku na telefon?  
Asi proto, že bychom nedělali nic jiného. Možná pan ředitel uvažuje tak, že bychom si pak ani 
nepovídali. Ale to já nevím. Co kdybychom to jeden den zkusili? Ale to ne! Prostě jedeme furt 
to stejné dokola a dokola...                                                                                                                                           J. Š.  
 

Atrakce v Majalandu nás bavily 

Oběd jsme stihli a pak jen hurá 
domů. Nasedli jsme do autobusu a 
jeli zpátky do Loun. Den končil a 
my opouštěli Majaland. Všude po 
areálu to bylo napínavé. Několikrát 
jsme jeli na horské dráze. Rozběhli 
jsme se za atrakcemi. Zaplatili 
jsme vstupné a odložili si věci. 
Našli jsme ceduli Majaland a 
vběhli tam. Vkročili jsme do 
nákupáku POP. Přijeli jsme do 

Prahy. Ráno jsme šli do školy a čekali na autobus. Anebo to bylo 

jinak???�                                                                                              Josefína Bromová, 6.H 

Aprílová příloha 

Autor obrázku: Vojta Štěpán, 6.H



 

 

Nadějná básnířka získala v literární soutěži Stříbrné pásmo 

Daniela Kabelková z 9.B, která občas publikuje svá literární dílka i v našem časopise, byla 
oceněna v literární tvorbě krajského kola soutěže ZUŠ. Úspěch ji přinesla báseň Potíže, kterou 
jsme otiskli v minulém čísle Školního špióna. Daniele gratulujeme a přejeme i nadále hodně 
tvůrčích nápadů a literárních úspěchů.   

Mgr. Jana Švýcarová 
Jarní veršování    
Přišlo jaro, slunce svítí  
v zahradách je hodně kvítí.  
   
Co zvířata zpívají?  
Že slepice nám dají  
nová snese slepička  
budou modrá vajíčka.    
      Arny Brom, Maxmilián Vaic, 6.H  
 

Jaro, jaro, jaro   
víme o něm dávno  
vajíčka se budou barvit  
děti se tak můžou bavit.  
   
Zasázíme osení  
v domnění,  
že brzy vyroste nám.  
Přiběhne sem zajíček  
schová plno vajíček.  
   

Slunce pomalu odchází a den jde spát.   
Noc zalévá oblohu   
a hvězdy si chtějí hrát.   
Měsíc září do tmy   
a všem dobrou noc dává.   
Hraje si spolu s hvězdami   
a slunci z dálky mává.   
                                  Šárka Suchá, 8.A  

Babička beránka upeče  
a děda pomlázky uplete.  
Přejeme vám krásné svátky  
užijte si jaro z lásky.  
 

Josefína Bromová, Veronika Kučerová,  
Nikol Kudryová, 6.H  

 

Slunce pomalu odchází     

 a den jde spát.  
Všichni ráno vstávají   
a ven jdou si hrát.  
  
Sněží krásná pohádka  
sníh roztaje na dlani  
ráno vstává bílá krajinka  
stopy veverek běhají po trati.   
                                  Rosťa Petrus, 8.A  
 
 
V 50. ročníku soutěže Požární ochrana očima 
dětí a mládeže, kterou pořádá Sdružení hasičů 
Čech, Moravy a Slezska, získala Anna 
Krejčová ze 7.H krásné 2. místo v okresním 
kole. 

 

Literární okénko 



 
 

V Olympijském víceboji se dařilo družstvu i 
jednotlivcům  
17. dubna 2024 se konalo okresní kolo 
Olympijského víceboje. Tradičně se sešli všichni 
účastníci v Žatci, kde poměřili síly v těchto 
disciplínách – 
trojskok, hod 

medicinbalem, 
přeskok přes 
švihadlo a sedy – 

lehy. Naší škole se podařilo v rámci družstva postoupit ze 
druhého místa do krajského kola a také někteří jednotlivci si 
zajistili díky umístění na prvním nebo druhém místě účast 
na kraji. Moc gratulujeme!   

Ing. Petra Trkovská  
 

Házenkáři se probojovali do 
republikového kola  
Počátkem března se naši žáci 
probojovali do závěrečného 
republikového kola v házené. 
Házenkáře V. Ševčíka, V. Běhala, J. 
Kondráta a L. Zvonka doplnili L. 
Izera, D. Rybka, O. Panoch, J. 
Keprta, O. Nejedlý, B. Nazarenko 
a V. Januška, kteří házenou aktivně 
nehrají. I tak si poradili se všemi 

soupeři, a tím si zajistili účast na republice, která se bude konat 15. - 17. 5. 2024 v Liberci. 
Tak držte palce!   

Ing. Petra Trkovská  
 

Atleti postoupili na kraj 
 
V pátek 26. 4. 2024 se v 
Žatci konala Atletická 
štafeta. Naši žáci z 3. – 5. 
tříd vybojovali krásné 2. 
místo a zajistili si tak postup 
do krajského kola v Ústí nad 
Labem. Gratulujeme.  

Mgr. Šárka Kopecká  
 
 
 
 

Sportovní úspěchy 



 
 

U příležitosti Světového dne vody a Dne Země jsme 
se zamýšleli nad palčivými otázkami současnosti.  
 
Proč lidé nešetří vodou?   
Lidé si vody moc neváží, plýtvají jí a myslí si, že jí 
je na Zemi nekonečno. Tak to ale vůbec není a lidé 
by si měli uvědomit, že by bez vody nemohli žít a 
měli by si jí vážit. Jak tomu tedy zamezit? Je hodně 
způsobů, jak ušetřit vodu, například uchovávat 
dešťovou vodu a následně s ní zalévat zahradu, 
našetřit si na myčku místo umývání nádobí v ruce, zkracovat dobu sprchování a vypínat vodu 
při mytí těla. Také bychom si měli uvědomit, že v nějakých státech vodu vůbec nemají a jsou 
rádi za každou pomoc. Tyto státy jsou třeba Katar, Izrael, Libanon, Irák. Lidé zde jsou 
dehydratovaní a jsou rádi za každou lahev vody. Proto až příště vylijeme plnou skleničku vody, 
měli bychom si na tyto lidi vzpomenout a uvědomit si, jak se máme dobře.   

                                             Áďa Mráčková a Ríša Lisse, 8.A  
Jak orat a proč?  
Orání půdy je velmi nutné, aby se do ní dostal vzduch a půda se správně zkypřila. Je také dobré 
pro živočichy, kteří v půdě žijí, jako např. žížaly, hraboše, 
krtky a brouky. Jak by se měla půda správně orat? Mělo by to 
být hlubinným oráním po vrstevnicích, aby se dešťová voda 
zachycovala v hlubokých brázdách. Kdyby se tak nedělo, 
voda by spolu s hlínou stékala dolů z pole. To by byla velká 
ztráta hlavně pro farmáře a zemědělce, protože 1 cm hlíny se 
vytvoří za 100 let.             Šárka Suchá a Kuba Škaloud, 8.A  
 

Ukliďme Česko  
Letos se poprvé přihlásila naše škola do 
celorepublikové akce Ukliďme Česko. Úklid se 
konal v pátek 26. 4. 2024. Do akce se zapojilo 
dvanáct tříd. Naším cílem bylo vyčistit břehy 
řeky Ohře. Třídy byly vybaveny pytly a každý 
žák dostal pár gumových rukavic. Druháčci 
s paní učitelkou Matouškovou se pustili do 
úklidu okolí školy a parku Letců RAF pod 
školou. Sebrali každý malý odpadek, sbírali 

s velkým nasazením. Deváťáci naplnili pár pytlů okolo lounské tůně, čtvrťáci a páťáci vyčistili 
okruh k Lužeradům. Zbylé třídy se věnovaly břehům Ohře mezi železničním mostem a 
Jiráskovými mlýny. Sebralo se pár desítek pytlů odpadu. Vše děti vynesly na stezku Pod 
Cukrovarem a Pod Šancemi nebo pod železniční most.   
S podporou městského úřadu, jmenovitě paní Jungové a Technickými službami města Louny, 
které veškeré odpady po akci odvezli do sběrného dvora, můžeme říci, že se akce vydařila a 
záměr byl dokonale splněn.  Tímto zveme všechny z vás, kteří se na břehy řeky ještě 
nepodívali, k návštěvě jejích břehů. Je zde krásně  -  a uklizeno.   

                                                         Ing. Marie Růžková, koordinátor EVVO  

Ekologické okénko 



 
 
Ukliďme Česko   
Žijeme v době, kdy na každém kroku můžeme 
vidět odpadky pohozené na zemi. Lidé už 
nejsou schopní dojít k odpadkovému koši a 
nezajímají je následky jejich odhození 
odpadků do přírody. Proto se začaly pořádat 
akce jako Ukliďme Česko, které pomáhají 
vyčistit nejvíce znečištěné části měst a okolí. 
Proč někteří lidé stále odhazují nerozložitelné 
odpadky do přírody? Myslím si, že některé lidi 
nezajímá ekologie naší planety a její 
znečišťování. Proto jsou tyto akce dobrým způsobem, jak pomoct naší planetě. Proč by se 
měly pořádat, i když se některé části okolí čistí běžně? Lidé by si při uklízení odpadků, které 
možná oni sami odhodili, měli uvědomit, jak tímto kazí přírodu.                  Šárka Suchá, 8.A  

Ekologické okénko 



  
 
 Zvídálek navštívil velikonoční dílnu   
Ve středu 20. 3. 2024 jsme s dětmi navštívili 
dílničku, kterou pro nás připravil Svaz tělesně 
postižených v Lounech. Děti měly možnost 
vyzkoušet si hned několik způsobů výroby 
velikonočních ozdob, různé techniky, a skvělý 
byl i milý a aktivní přístup zaměstnankyň 
centra, které nás provázely. Většinu výrobků si 
děti nadšeně odnesly domů a navázali jsme tak 
na naši předchozí spolupráci s centrem.  
Těšíme se na další společné zážitky. Zatím 
máme naplánovaný společný víkend na 
výstavišti v Lounech, kde budeme s dětmi 
pomáhat zase my centru při jeho aktivitách a 
větší děti si obléknou kostýmy maskotů. 

               Bc. Jana Drahovzalová 

 
Cyklisté znovu trénují 
Rok uběhl jako voda a naši cyklisté využili 
krásného jarního počasí a okamžitě začali 
trénovat. Času moc nezbývá a 10. května nás 
čekají závody. Tak nám držte palce!!!    

Mgr. Šárka Kopecká 

 
 
 

 
Příběhy vyvrcholily v divadle  
Ve středu 13. 3. 2024 vyvrcholil ve 
Vrchlického divadle slavnostní přehlídkou půl 
roku trvající projekt Příběhy našich sousedů, o 
kterém jsme pravidelně informovali v 
minulých číslech Školního špióna. Při 
závěrečné přehlídce žákovských projektů se v 
divadle představilo hned sedm týmů z 
Lounska. Náš tým z 8.B ve složení Gabča 
Houšková, Markéta Ládrová, Eliška Musilová, Aneta Slaničková, Matěj Nováček a Jiří 
Zach si vedl výborně. Jejich vystoupení sklidilo zasloužený potlesk a žáci přijímali gratulace 
od přítomných hostů, samotné paní Benešové i od pedagogů naší školy, kteří se přišli podívat. 
Neocenitelná byla pro tým i zpětná vazba od odborné poroty. Děkujeme žákům za výbornou 
reprezentaci školy. Věříme, že se projekt bude opakovat i v dalších letech a že si i další žáci 
budou moci vyzkoušet práci reportérů.  

Mgr. Jana Elbelová 

Další zprávy 



 

Jakub prokázal znalost historie  
Jakub Polák z 9. A se v dubnu vypravil dvakrát do Ústí nad Labem. Po krajském kole 
zeměpisné olympiády odjel reprezentovat naši školu i lounský okres na olympiádu dějepisnou. 
Soutěž byla zaměřena na středověk. Přestože téma bylo značně obsáhlé, otázky se zúžily 
především na problematiku klášterů. V konkurenci úspěšných řešitelů Ústeckého kraje obsadil 
Jakub krásné 10. místo. Jakubovi gratulujeme k dosavadním úspěchům a přejeme mu hodně 
štěstí v dalším studiu.   

                                                                                           Mgr. Jana Švýcarová  
Celostátní kolo zeměpisné olympiády pohledem účastníka 

  
Celostátního kola zeměpisné olympiády jsem 
se v kategorii C (8. a 9. třídy) účastnil jakožto 
vítěz krajského kola. Celostátní kolo se konalo 
ve dnech 25. a 26. dubna 2024 v prostorách 
Přírodovědecké fakulty Univerzity Karlovy 
v Praze na Albertově.   
Ve čtvrtek krátce před jedenáctou začal první 
test, tzv. multimediální test s otázkami typu 
a/b/c…. Poté následoval oběd a po něm terénní 
test. Ten je tou nejdelší a nejnamáhavější částí, 
ale také tou nejzajímavější. Na test jsme měli 

5,5 hodiny a konal se v okolí Albertova. Všichni soutěžící obdrželi zadání a byli rozděleni do 
5 skupinek asi po 10 lidech. Test byl velmi rozsáhlý, co se týče témat otázek a úkolů. V jedné 
úloze jsme měli např. poznat rostlinu, v jiné nakreslit 
panoramatickou mapu části Prahy a v jiné zase zhodnotit 
budovu fakulty z pozice vozíčkáře a navrhnout nějaká 
zlepšení. Test byl velmi zajímavý, ale také velmi náročný 
(hlavně kreslení). S terénní částí jsme skončili chvíli po18. 
hodině. Poté jsme se přesunuli na koleje Univerzity Karlovy 
na Jižním Městě, konkrétně na kolej Vltava.  
Druhý den došlo na psaní klasických testů, nejdříve práci 
s atlasem a poté test z geografických znalostí. Na začátku 
testu mě zaskočila první otázka v angličtině, každopádně 
anglicky umím poměrně dobře, takže mi to nedělalo žádný 
problém. V testu geografických znalostí byly některé otázky 
jednoduché, každopádně tam byla také např. meteorologie, 
což není zrovna moje oblíbené téma, takže z tohoto testu jsem 
měl takové smíšené pocity. Poté následoval oběd a po něm 
doprovodný program. Jednou z jeho částí byla např. přednáška účastníků loňské mezinárodní 
zeměpisné olympiády. Vyhlášení začalo v 15:00. Nejdříve byla vyhlášena soutěž o nejlepší 
mapu. Na soutěži jsem určitě nepatřil mezi favority, ba právě naopak, v celkovém srovnání 
postupujících z krajského kola jsem byl zdaleka poslední. Vyhlašovala se všechna místa, když 
už došlo na vyhlášení nejlepší sedmičky, myslel jsem si, že můj test ztratili, každopádně jsem 
nakonec vyhrál. Sám jsem tomu nevěřil. Poté už jen následovalo společné focení a cesta 
domů.                                    

                                           Jakub Polák, 9.A  

Úspěchy žáků 



 

                      

1.H při výuce angličtiny venku                                              Jarmark přilákal mnoho zájemců  

    

Turistický kroužek v Infocentru Louny                                Žákyně 8.A při pečení šneků na jarmark             
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